
 

 

Rukovodstvo Srpske fabrike stakla (SFS) i Vaider Grupe predstavilo je ključne razvojne tačke modernizacije 

proizvodnje i projekte saradnje sa lokalnom zajednicom 

 

Paraćin, 1. decembar 2023. – Sve planirane strateške investicije za modernizaciju proizvodnje su u toku nakon 
isteka prve godine od kako je međunarodna staklarska grupa Vaider Group preuzela SFS Paraćin. U prvoj fazi 
se radi o 50 miliona evra vrednoj investiciji u novu proizvodnu peć kapaciteta 270 tona/dnevno, koja će početi 
sa radom na proleće sledeće godine. Time će SFS snažno ojačati svoju poziciju na tržištu ambalažnog stakla za 
prehrambenu industriju i industriju pića. Takođe nesmetano teku i pripreme za sledeću fazu – izgradnju sasvim 
nove tzv. grinfild fabrike sa 4 proizvodne linije, kojom ćemo u toku 2026. godine povećati proizvodne 
kapacitete na okvirno 500 tona visokokvalitetnog ambalažnog stakla dnevno. Celokupna investicija procenjena 
je na oko 100 miliona evra. Društvo je istovremeno najavilo brojne projekte saradnje sa lokalnom zajednicom 
u Paraćinu, koji uključuju donaciju 5.000 flaša za vodu svim učenicima osnovnih i srednjih škola u Paraćinu, 
konkurs za 20 stipendija za zanimanja budućnosti i donaciju 21 računara učenicima lokalnih škola.       
 

Generalni direktor SFS Paraćin i Vaider Grupe, mag. Peter Čas, prilikom predstavljanja ključnih razvojnih tačaka 
u prvoj godini nakon preuzimanja i trenutnih aktivnosti vezanih za prvu razvojnu fazu modernizacije proizvodnje 
dodatno je istakao, da će „puštanjem nove peći u rad doći do povećanja broja radnih mesta i prelaska SFS u 
proizvođače savremenih staklenih ambalaža, gde su se potrebe kupaca i dodatna vrednost u poslednjoj deceniji 
suštinski promenile. Sličan put smo u poslednjoj deceniji uspešno prešli i na proizvodnoj lokaciji u Sloveniji, u 
Steklarni Hrastnik. To iskustvo nam danas veoma dobro dođe.“.   
 
Realizacija razvojnih planova u Paraćinu ima i širi uticaj na celokupnu srpsku staklarsku industriju, jer služi kao 
zamajac odn. pokretač industrije i znanja, koji su nekada već krasili tu sredinu. U ovom trenutku je Srbija skoro 
100% uvozno zavisna od uvezenog ambalažnog stakla, što će početi postepeno da se menja puštanjem nove peći 
u rad i potonjom izgradnjom nove tzv. grinfild fabrike krajem 2025. godine. Peter Čas tome dodaje: „Kako daljim 
investicijama tako i razvojem novog znanja i novih radnih mesta, aktivno ćemo doprineti povećanju dodatne 
vrednosti i konkurentnosti lokalne privrede. Mnogo se radujemo, što su i Vlada Republike Srbije i Opština Paraćin 
prepoznale širi značaj naših strateških planova i što su spremne da podrže naše investicije“.  
 
Društvo je takođe predstavilo brojne projekte saradnje sa lokalnom zajednicom u Paraćinu, koji uključuju 
donaciju 5.000 flaša za vodu svim učenicima osnovnih i srednjih škola u Paraćinu i, na inicijativu predsednika 
opštine g. Vladimira Milićevića, donaciju 21 računara učenicima lokalnih škola. SFS Paraćin je isto tako odlučila 
da dodeli 20 kadrovskih stipendija, a prva je bila potpisana baš na današnji dan. Radna mesta se menjaju i u 
staklarskoj industriji, a usled nedostatka radne snage, dugoročno je najuspešnija strategija vaspitanja sopstvenog 
kadra, jer s tim preduzeća i pojedinci stiču ne samo potrebna znanja već i vrednosti društva i razvoj karijere, istakli 
su u društvu. 
 
Predsednik opštine Paraćin, g. Vladimir Milićević je tom prilikom u svom izlaganju istakao je koliko je SFS 
značajna investicija za naš grad. Tom prilikom, zahvaliko se Vladi RS i Vaider grupi i Steklarni Hrastnik koji su 
prepoznali grad Paraćin kao mesto za investiranje i otvaranje novih radnih mesta. On jenaglasio da će SFS za 10 
godina biti lider na Blakanu. Milićević se osvrnuo i na Muzej staklarstva koji će upotpuniti značaj ove fabrike.  

 


